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Kommunstyrelsen 

Medborgarförslag, Streama kommunfullmäktige 
på fler plattformar 
Sammanfattning 
Medborgarförslaget Streama kommunfullmäktige på fler plattformar inkom till 
kommunen den 18 januari 2023 och fick 121 röster under omröstningsperioden. 
Kommunfullmäktige beslutade den 27 februari 2023, § 28, att överlåta besvarandet 
av medborgarförslaget till kommunstyrelsen. 

Förslaget är att strömma kommunfullmäktiges sammanträden på Facebook och 
Youtube för att göra sändningarna mer lättillgängliga. 

Medborgarförslaget besvaras efter samråd med kultur- och fritidsförvaltningen 
utifrån deras ansvar för kommunfullmäktiges livesändning samt efter samråd med 
kommunikationsenheten, dataskyddsombud och informationssäkerhetssamordnare.  

Kommunledningsförvaltningen ser positivt på åtgärder som kan göra fullmäktiges 
sammanträden mer lättillgängliga för kommuninvånare och andra intressenter men 
konstaterar samtidigt att rättsläget är oklart vad gäller överföring av 
personuppgifter till tredje land vid användandet av plattformar/tjänster som är 
baserade utanför EU/EES. Vad gäller det specifika användandet av Facebook för 
strömning av kommunfullmäktige så är kommunens konton i sociala medier tänkta 
att vara en plats för dialog med kommuninvånare och andra intressenter och inte en 
plats för politisk debatt.  

Kommunledningsförvaltningen följer utvecklingen av rättsläget och frågan om 
strömning av kommunfullmäktige på Youtube eller motsvarande plattformar kan 
aktualiseras igen vid förändrat rättsläge. Medborgarförslaget föreslås anses vara 
besvarat med hänvisning till de förutsättningar som redovisas i 
kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse.  

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-08-29  
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2023-02-27, § 28 

Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå kommunstyrelsen 
besluta  
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att anse medborgarförslaget besvarat. 
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Beslutet skickas till 
Frågeställaren  
Kommunfullmäktige 
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Ärendet 
Medborgarförslaget Streama kommunfullmäktige på fler plattformar inkom till 
kommunen den 18 januari 2023 och fick 121 röster under omröstningsperioden. 
Kommunfullmäktige beslutade den 27 februari 2023, § 28, att överlåta besvarandet 
av medborgarförslaget till kommunstyrelsen. 

Medborgarförslaget 
Förslaget lyder i sin helhet: 

Tidigare streamade man kommunfullmäktige via Youtube vilket var lättillgängligt 
för medborgarna att hitta och se. Samt att man kunde få en pling när det startade. 

Numera streamas det bara via någon annan lösning som är svår för medborgarna att 
hitta, undangömt på Trelleborg.se sida. Målsättningen med streamningen torde vara 
att skapa ett intresse för den lokala politiken. 

Mitt förslag är att kommunfullmäktige streamas både på Youtube och på Facebook 
vilket skulle göra det lättillgängligt för medborgarna att hitta. 

Ren tekniskt är det inga problem att göra detta! 

Beredning 
Medborgarförslaget besvaras efter samråd med kultur- och fritidsförvaltningen 
utifrån deras ansvar för kommunfullmäktiges livesändning samt efter samråd med 
kommunikationsenheten, dataskyddsombud och informationssäkerhetssamordnare.  

Strömning av kommunfullmäktiges sammanträden 

Kommunfullmäktiges sammanträden strömmas via Quickchannels plattform som 
skickar ut två videoströmmar, en för projektorvyn (där voteringar, ärendenamn och 
talarnamn syns) och en som visar bilden av församlingen från olika vinklar. 

Efter konsultation med leverantören konstateras att det tekniskt är möjligt att även 
strömma via Youtube med en lösning där de två videströmmarna sammanfogas och 
visas jämte varandra.  

Kommunikation 

Kommunfullmäktiges sammanträden tillgängliggörs på kommunens hemsida på 
samma sätt och på samma platser som när andra plattformar för strömningen 
användes. Kommunikationsenheten ser kontinuerligt över hur informationen och 
länkarna presenteras på bästa och mest tillgängliga sätt.  

Sociala medier är en integrerad del av kommunens kommunikationsarbete med 
invånare, andra myndigheter, media och övriga intressenter. Kommunens konton i 
sociala medier är i första hand en plats för dialog och inte för politisk debatt. 
Partipolitiska debatter hänvisas alltid till politiska forum. Skulle fullmäktiges 
sammanträden strömmas via Facebook skulle dessutom kommunen behöva 
bemanna för att svara på eventuella frågor och kommentarer som ställs på 
plattformen kopplat till sammanträdet.   

Ur kommunikationssynpunkt rekommenderas inte att kommunfullmäktige 
strömmas via kommunens konton i sociala medier. 
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Dataskydd/informationssäkerhet 
Alla verksamheter som behandlar personuppgifter måste följa 
dataskyddsförordningen, bland annat måste det finnas en rättslig grund för 
behandlingen av personuppgifter. Strömningen av kommunfullmäktiges 
sammanträden har stöd av den rättsliga grunden uppgift av allmänt intresse, 
strömningen måste dock ske genom en säker och laglig plattform.  

Youtube och Facebook är USA-baserade företag. Om personuppgifter ska 
överföras till tredje land (utanför EU/EES) fastställer dataskyddsförordningen att 
lämpliga skyddsåtgärder behöver vara vidtagna. EU-domstolens dom i det så 
kallade Schrems II-målet (meddelad 16 juli 2020) slog fast att Privacy shield-
avtalet mellan EU och USA inte gav ett tillräckligt skydd för personuppgifter när 
dessa förs över till USA. Överföring kan i teorin fortfarande ske med stöd av andra 
skyddsåtgärder, till exempel standardavtalsklausuler, men det är i praktiken svårt 
att finna tillräckliga kompenserande skyddsåtgärder för överföring av 
personuppgifter till USA. För att ge ett definitivt besked om hur rådande rättsläge 
förhåller sig till strömningen av kommunfullmäktiges sammanträden på Youtube 
eller Facebook hade frågan behövt utredas vidare för att närmre förstå vilka 
personuppgiftsbehandlingar som aktualiseras och vilka ansvarsförhållanden som 
uppstår. 

Den strömningslösning som idag används för kommunfullmäktige är framtagen för 
att efterleva lagar och regler vad gäller dataskydd och informationssäkerhet. Även 
om det är tekniskt möjligt att strömma kommunfullmäktige på Youtube och 
Facebook uppfyller de plattformarna inte samma säkerhetskrav som den befintliga 
lösningen.  

Kommunledningsförvaltningens bedömning 
Kommunledningsförvaltningen ser positivt på åtgärder som kan göra fullmäktiges 
sammanträden mer lättillgängliga för kommuninvånare och andra intressenter men 
konstaterar samtidigt att rättsläget är oklart vad gäller överföringar av 
personuppgifter till tredje land och att det i dagsläget därför inte är aktuellt att 
strömma kommunfullmäktige på de plattformar som föreslås. 
Kommunledningsförvaltningen följer utvecklingen av rättsläget och frågan kan 
aktualiseras på nytt vid förändrat rättsläge.  

Vad gäller strömning på Facebook är kommunens konton i sociala medier i första 
hand en plats för dialog. Med hänvisning till detta samt vad som i övrigt framförs 
under rubriken Kommunikation ovan så är kommunledningsförvaltningens 
bedömning att kommunfullmäktiges sammanträden inte bör strömmas på Facebook 
oavsett rättsläge gällande överföring av personuppgifter till tredje land.    

Kommunledningsförvaltningen föreslår att medborgarförslaget anses besvarat med 
hänvisningar till redovisningen i ärendet.  
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